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 تأکید فدراسیون بین المللی 
موی تای بر برابری جنسیتی

فدراســـیون بین المللی مـــوی تای در صفحه رســـمی 
اینســـتاگرامش، به موضوع برابری جنســـیتی اشـــاره 
کـــرد. ایـــن فدراســـیون با اشـــاره بـــه موضـــوع برابری 
جنســـیتی و انتشـــار تصویـــری از حضـــور ایـــران در 
مســـابقات آســـیایی ۲۰۱۹ ابوظبـــی، بـــر تـــاش ۳۰ 
ســـاله اش  برای توســـعه ایـــن ورزش در عرصه جهانی 
و رعایـــت همه جانبه منشـــور المپیک تأکیـــد کرد. در 
ایـــن متن آمده  اســـت: »موی تای با غلبه بـــر موانع در 
موضوعاتی چون برابری جنســـیتی و همچنین کسب 
جایـــگاه در خانواده المپیک، اکنون به ورزشـــی متحد 
و الهام بخـــش در جهان مبدل شـــده اســـت. ایفما در 
طول بیش از ۳۰ ســـال بـــا دفاع از حقوق ورزشـــکاران 
و رشـــد جوانان، غنای فرهنگی این ورزش را در صحنه 
جهانی به نمایش گذاشـــته و در این مســـیر همچنان 

نوآورانه و پیشـــرو حرکـــت خواهد کرد.«

 پیروزی مدعیان با از سرگیری 
هفته پنجم لیگ

رقابت هـــای لیـــگ برترهندبـــال زنان بعـــد از تعطیلی 
دو ماهـــه، دیروز با پیـــروزی تیم های مدعـــی به پایان 

. رسید
تیم های هندبال زنـــان بعد از وقفـــه دو ماهه دیروز با 
برگـــزاری 4 بازی هفته پنجـــم لیگ برتر از ســـر گرفته 
شـــد که تیم های شهید چمران لارســـتان، سنگ آهن 
بافـــق، زاگرس جنوبی کازرون و نفت و گاز گچســـاران 

پیروز شدند.
شـــهید چمران لارســـتان در نصـــف جهان بـــا نتیجه 
30-26برد و ۲ امتیاز حســـاس را به لارســـتان سوغات 
بـــرد. نفت و گاز گچســـاران هم میهمانـــش رایزکو را با 
یک گل بیشـــتر و با نتیجه ۲۱ - ۲۰ شکست داد و به رده 

دوم جدول رسید.
بافقی هـــا هم فـــولاد مبارکـــه ســـپاهان را در خانه اش 
بـــا نتیجـــه ۲۲ - ۱۷ برد. غدیـــر مایر هـــم در کازرون با 

باخت ۲۰ - ۳۳ به شـــهرش برگشـــت.

بهمن ماه؛ رکوردگیری دوومیدانی 
برای کشورهای اسلامی

اولیـــن مرحله انتخابی تیـــم ملی دوومیدانـــی زنان و 
مـــردان بـــرای بازی های کشـــورهای اســـامی 4 بهمن 
در بوشهر شروع می شـــود. فدراسیون بعد از اردوهای 
متمرکز تهران برای محک دوومیدانی کاران و انتخاب 
لیســـت اولیه بازی های کشـــورهای اســـامی به جای 
رقابت هـــای داخل ســـالن، رکوردگیـــری انتخابی تیم 
ملی را در بوشـــهر برگـــزار می کنـــد. دوومیدانی کاران 
طبـــق برنامه برای اولین مرحلـــه رکوردگیری در دو روز 

4 و 5 بهمـــن ماه در بوشـــهر با هم رقابـــت می کنند.

 طاها آکگل 
رئیس فدراسیون کشتی ترکیه شد

اســـطوره ســـنگین وزن کشـــتی آزاد جهان و دارنده ۱۱ 
مـــدال جهانی و المپیک، رئیس فدراســـیون کشـــتی 
ترکیه شـــد. انتخابات ریاست فدراسیون کشتی ترکیه 
در آنـــکارا برگزار شـــد و در پایـــان، طاهـــا آکگل چهره 
عنوان دار سنگین وزن کشـــتی آزاد ترکیه با ۱۸۹ رأی از 
مجموع ۲۸۸ رأی به عنوان رئیس جدید فدراســـیون 
کشـــتی ترکیـــه انتخاب شـــد. آکگل ۳۴ ســـاله، ۴ ماه 
پیـــش در بازی هـــای المپیـــک ۲۰۲۴ پاریـــس پـــس از 
کســـب مدال برنـــز از میادیـــن قهرمانـــی خداحافظی 
کـــرد. او یک مـــدال طـــا و ۲ برنز المپیـــک، ۳ طا، ۲ 
نقره و ۳ برنز جهـــان و ۱۱ مدال طای اروپا در وزن ۱۲۵ 
کیلوگرم کشـــتی آزاد در ویترین افتخـــارات خود دارد.

 

با تأیید کمیته بین المللی پارالمپیک

محرومیت 3 ساله برای ماریان   
 کمیتـــه بین المللـــی پارالمپیـــک )IPC(، ورزشـــکار 
پارادوومیدانـــی ایـــران را بـــه خاطـــر نقـــض قوانیـــن 
دوپینـــگ ۳ ســـال محـــروم کـــرد. مصطفـــی ماریـــان 
ورزشـــکار پارادوومیدانـــی ایـــران قبـــل از شـــرکت در 
بازی هـــای پارالمپیک پاریس تســـت دوپینـــگ داد که 
در جریـــان بازی هـــای پارالمپیک نیز بـــه دلیل مثبت 
شـــدن تســـت دوپینگ او از دهکده بازی هـــا اخراج و 
اجازه شـــرکت در مســـابقات به او داده نشـــده بود. در 
نمونه ادرار تست دوپینگ او ماده ممنوعه متاسترون 
کـــه در فهرســـت ممنوعه آژانـــس ضد دوپینـــگ قرار 
دارد، مشـــخص شـــد و پـــس از محرز شـــدن دوپینگ 
ماریـــان از ســـوی آژانـــس جهانـــی ضد دوپینـــگ، این 
ورزشـــکار از ۳۱ آگوســـت )۱۰ شـــهریور ۱۴۰۳( به مدت 
ســـه سال از شرکت در مســـابقات و سایر فعالیت های 
ورزشـــی )بـــه جـــز آموزش هـــای مجـــاز ضددوپینگ با 

برنامه هـــای توانبخشـــی( محروم شـــد.

 معرفی قهرمان رقابت های 
هزار امتیازی تنیس زنان

مســـابقات هزار امتیـــازی تنیـــس دختران بـــا قهرمانی 
هانا ســـلطانی بـــه پایان رســـید. آخریـــن روز رقابت های 
1000 امتیـــازی تنیـــس دختـــران در مجموعـــه المپیـــک 
کیـــش برگزار شـــد که  هانا ســـلطانی با برتـــری 6-0 و 1-6 
مقابل ســـارینا داوری به  قهرمانی رســـید و جـــام را بالای 
ســـر برد. مقام ســـوم مشـــترک هم به الهـــه ظفرخواه و 
نیلـــی عطفی رســـید. در فینـــال بخش دونفـــره هم زوج  
سلطانی–ملک پورافشـــار موفـــق شـــدند با برتـــری 6-1 و 
7-6 مقابل تیم  عطفی–ســـادات کیایـــی عنوان قهرمانی 

را از آن خـــود کنند.

3 منهای فوتبال

نعل وارونه در دعوای رستمی و فدراسیون وزنه برداری

سجاد انوشیروانی: کیانوش حاضر نشد برای ایران وزنه بزند
یزدانی و میرزازاده مورد توجه اتحادیه جهانی

روایت زیبا از ایرانی ها
ز  ا وزنه بـــرداری  ملـــی  تیـــم  بازگشـــت  بـــا 
مســـابقات قهرمانی جهان در بحرین، سجاد 
انوشـــیروانی به عنوان رئیس فدراســـیون در 
یک مصاحبه مفصل با رســـانه فدراســـیون به 
انتقـــاد از عملکرد کیانوش رســـتمی پرداخته 
اســـت. رســـتمی که در پشـــت صحنه جهانی 
بحرین بـــا ثبت رکـــورد 180 کیلوگـــرم در یک 
ضرب و 215 کیلوگرم در دو ضرب نشـــان داد 
از همـــه وزنه بـــرداران ایـــران بهتر وزنـــه زد اما 
حالا مـــورد حملـــه ســـجاد انوشـــیروانی قرار 
گرفته که چرا به مردم کشـــورش پشـــت کرده 
اســـت: »کیانـــوش به کشـــورش پشـــت کرد، 
برای من آسان نیســـت پیراهن کشور دیگری 
را بپوشـــم. منی که پرچم مقدس کشـــورم را 
در انگلیس و فرانســـه همراه بهداد ســـلیمی 
بالا بـــردم. بـــرای شـــخص من ایـــن موضوع 
پذیرفتنی نیســـت. بعضی دوستان می گویند 
رســـتمی دنبال جمع کردن فالوور اســـت که 

به نظرم ایـــن موضوع صحـــت دارد.«
اینکـــه ورزشـــکاری را نخواهیـــد و او بخواهـــد 
برای کشـــور دیگـــری وزنه بزند، پشـــت کردن 
به کشور محسوب می شـــود؟ مگر قبل از این 
مهدی خدابخشـــی از تکواندو به صربســـتان 
نرفـــت و یا وقتی علی ارســـان نتوانســـت در 
تیم ملی کشـــتی فرنگی جایـــی برای خودش 
پیـــدا کنـــد، بـــه صربســـتان نرفـــت؟ اینها به 
کشـــور پشـــت کردند؟ همیـــن الان خیلی ها 
گریـــن کارت امریـــکا را دارند و بعضـــی از آنها 
زیر پرچم کشـــور امریـــکا قســـم خوردند ولی 
در ورزش کشـــور هم مســـئولیت دارند، یعنی 

آنها به کشـــور پشـــت کردند؟
رئیـــس فدراســـیون وزنه بـــرداری همچنیـــن 
ادامـــه داد: »کیانوش در آســـیایی به رقیبش 
کـــه در وزن خودش بـــود و انتخابی المپیک 
شکســـت خورد. وقتـــی برگشـــتیم کادر فنی 
بـــا او هماهنـــگ کرده بـــود و یک مـــاه و نیم 
بعـــد رکوردگیـــری داشـــتیم، مـــا بـــرای ارائه 
لیســـت یک بازه زمانـــی داریم و بایـــد قبل از 
آن رکوردگیـــری را انجام می  دادیم. رســـتمی 
در آن بـــازه زمانـــی اعام کرد مصدوم اســـت 
و در رکوردگیـــری حاضر نشـــد. بعـــد از آن در 
مســـابقات لیـــگ بـــه میزبانی رشـــت حاضر 
شـــد و در یـــک ضـــرب ۱۰۰ کیلوگـــرم و در دو 
ضرب ۱۲۰ کیلوگـــرم وزنه زد. در رشـــته ای که 
رکوردی اســـت، رقیب کیانوش انتخاب شـــد 

و در مســـابقات آسیایی و جهانی هم قهرمان 
شـــد ولـــی کیانـــوش بـــا او رقابت نکـــرد، آن 
وقت می گفت اســـم مـــرا برای مســـابقات رد 
کنیـــد، چه کســـی می توانـــد چنیـــن چیزی 
را بپذیرد؟« ســـجاد انوشـــیروانی در حالی به 
انتقـــاد از رفتـــار کیانـــوش رســـتمی پرداخته 
کـــه او ســـال گذشـــته نفـــر پنجـــم رنکینـــگ 
المپیـــک بود و نیازی به وزنـــه زدن در جهانی 
عربســـتان نداشـــت فقـــط بایـــد وزن کشـــی 
می کـــرد و جواز حضـــور در بازی های المپیک 
را بـــه دســـت مـــی آورد. ولـــی فدراســـیون و 
کادرفنـــی بـــا اینکـــه کیانـــوش گفتـــه بـــود، 
مصـــدوم اســـت و نمی توانـــد در رکوردگیری 
باشـــد و در جهانـــی عربســـتان هم شـــرایط 
بـــالا بردن وزنه را نـــدارد، حاضر نشـــدند او را 
ثبت نـــام کننـــد. در حالـــی  که همـــان موقع 
هم می شـــد بـــا ثبت نـــام کیانوش رســـتمی، 
او ســـهمیه المپیـــک را بگیـــرد و مصطفـــی 
جـــوادی هم بـــه عنـــوان نماینده ایـــران وزنه 
بزنـــد و بعد هـــم رکوردگیـــری در یـــک زمان 
نزدیک المپیک برگزار شـــود اما فدراســـیون 
ایـــن کار را نکرد. بهتر نبود کـــه کیانوش برای 
جهانـــی عربســـتان ثبت نام می کـــرد و بعد از 
اینکـــه جوادی قهرمـــان شـــد و کیانوش هم 
مصدومیتش رفـــع برای حضـــور در المپیک 
یک نفـــر از بین این دو نفر انتخاب می شـــد؟ 
موضـــوع به ایـــن ســـادگی را حاضر نشـــدند 
بپذیرند و حـــالا هر روز یک حـــرف جدید در 
این بـــاره می زنند امـــا الان ایـــن حرف ها چه 
ســـودی دارد؟ وزنه برداری که ســـال گذشـــته 

قهرمان جهان شـــده بود، امســـال اوت کرد 
و کیانوش می توانســـت در دو دسته مثل آب 

خوردن مـــدال بگیرد.
ســـجاد انوشـــیروانی که هنوز حاضر نیســـت 
رکوردهـــا و وزنه هـــای کیانـــوش را بپذیـــرد، 
می گویـــد کیانـــوش رســـتمی با وزیـــر ورزش 
توافق کرده بـــود تا برای تیم ملـــی ایران وزنه 
بزند: »شـــرایط او را قبول کردیـــم، حتی وزیر 
ورزش بـــه او قـــول داد اگـــر بـــرای ایـــران وزنه 
بزند، با هماهنگی فدراســـیون همه امکانات 
را بـــرای او فراهـــم می کند. حتـــی وزیر ورزش 
ایـــن موضـــوع را به فدراســـیون اطـــاع داد، 
فدراســـیون و کادر فنـــی هـــم پذیرفتند. چرا 
پـــس دوباره بـــرای ایـــران وزنه نـــزد؟ او دنبال 
چیست؟ وزیر ورزش از کیانوش حمایت کرد 
و بـــه او گفت که همه امکانات را در اختیارش 
می گذارنـــد. چـــرا پـــس قبـــول نکـــرد؟« این 
اظهارات انوشـــیروانی بســـیار عجیب است، 
چـــرا کـــه کیانوش وقتـــی با مســـئولان ورزش 
جلســـه برگـــزار کـــرد بعـــد از امضای قـــرارداد 
همکاری با کشـــور کـــوزوو بود. قـــراردادی که 
کیانـــوش به عنوان ورزشـــکار و مربـــی با این 
کشـــور امضا کرده بـــود. فرض بـــر اینکه وزیر 
قـــول حمایـــت داد و کیانـــوش هـــم پذیرفت 
شـــما چـــه کار کردید؟ دعوت شـــد بـــه اردوی 
تیم ملی یا دیـــداری با او داشـــتید؟ حتی بعد 
از المپیـــک پاریـــس و رکوردهایی که مصطفی 
جـــوادی ثبـــت کـــرد هـــم تاشـــی از جانـــب 
فدراســـیون بـــرای بازگرداندن ایـــن قهرمان 

نامی ورزش دیده نشـــد.

اتحادیه جهانی کشـــتی در دو گـــزارش جداگانه 
بـــه تمجیـــد از رفتار امیـــن میرزازاده و حســـن 
یزدانـــی پرداخـــت. محبوبیـــت کشـــتی گیران 
ایرانـــی در دنیا باعث شـــده تـــا اتحادیه جهانی 
هر از گاهی روی ســـایت خود گزارشـــی را درباره 
ایـــن ســـتاره ها ارائه بدهـــد. حســـن یزدانی که 
با وجـــود ناکامی هـــا و مصدومیت های اخیرش 
از ســـطح اول کشـــتی دنیـــا دور بـــوده امـــا باز 
هم مـــورد توجـــه اتحادیـــه جهانی قـــرار گرفته 
اســـت. در گـــزارش اخیـــر اتحادیـــه جهانی که 
روی ســـایت این اتحادیه منتشر شـــده؛ ناکامی 
حســـن یزدانی در کســـب مدال طای المپیک 
بـــه دلیـــل آســـیب دیدگی ناگهانـــی در فینـــال 
را اندوهـــی بـــزرگ بـــرای او و طرفداران کشـــتی 
در ایـــران دانســـت. اتحادیـــه جهانی کشـــتی از 

مصدومیـــت ناگهانی حســـن یزدانـــی در فینال 
المپیـــک  پاریس به عنوان یکـــی از لحظات تلخ 
کشـــتی در المپیک نام بـــرد: »یزدانی مدت ها از 
ناحیه کتف مشـــکل داشـــت. او چنـــد ماه قبل 
از المپیـــک کتف خود را جراحی کرد و ســـپس 
در مســـابقات رنکینگ بوداپســـت مجارســـتان 
نیـــز خـــوب به نظـــر رســـید و نشـــان داد یکی از 
مدعیان کســـب مـــدال طا در پاریـــس خواهد 
بـــود. در المپیـــک همـــه چیـــز بـــرای یزدانـــی 
خوب پیـــش می رفـــت و او به فینال رســـید اما 
لحظاتـــی پس از مبارزه فینـــال برابر رمضان اف، 
کتـــف یزدانی در رفت. او در مبـــارزه فینال چند 
مرتبه تایم پزشـــکی گرفت و نتوانســـت با همه 
توان خود کشـــتی بگیـــرد تا در نهایـــت با قبول 
شکســـت به دومیـــن مدال نقـــره خـــود در دو 

المپیک متوالی برســـد.«
همچنین اتحادیه جهانی کشـــتی گزارشـــی 
را دربـــاره امین میـــرزازاده کشـــتی گیر وزن 
130 کیلوگرم منتشـــر کرده و از آن به عنوان 
یـــک حرکـــت ارزشـــمند یـــاد کرده اســـت: 
»شـــریعتی پـــس از این باخـــت، کفش های 
کشـــتی خود را در آورد و با بوســـیدن تشک 
کشـــتی از دنیای قهرمانی خداحافظی کرد. 
در این هنگام میرزازاده به تشـــک بازگشـــت 
و هموطـــن خـــود را روی دوش گرفت و دور 
تشـــک کشـــتی گرداند کـــه این اقـــدام او با 
تشـــویق شدید تماشـــاگران حاضر در سالن 

همراه شـــد.«
در ادامـــه این گـــزارش آمده اســـت: »میرزازاده 
پس از کســـب پیروزی به جای جشـــن گرفتن، 
شـــریعتی دارنده مدال برنز المپیک ۲۰۱۶ ریو را 
دید که کفش هایش را روی تشـــک گذاشـــته و 
قصـــد خداحافظی از میادین کشـــتی را دارد. او 
در حالی که می خواســـت از تشـــک خارج شود 
بازگشـــت و شریعتی را روی شـــانه خود گذاشت 
و دور تشک کشـــتی گرداند. میرزازاده در میان 
تشـــویق تماشاگران یک کشـــتی گیر را که بیش 
از ۱۳۰ کیلوگـــرم وزن داشـــت روی دوش خـــود 
گذاشـــت تا پایانی زیبا برای شـــریعتی رقم بزند. 
این اقدام میـــرزازاده دلیل عمیق تری داشـــت 
چرا کـــه شـــریعتی در کردســـتان ایـــران متولد 
شـــده و قبل از اینکـــه برای آذربایجان از ســـال 
۲۰۱۳ کشـــتی بگیرد، برای ایران مبارزه می کرد. 
حتـــی مربیان ایران هـــم به آنها پیوســـتند و در 

مراسم خداحافظی شـــرکت کردند.«

مهـــری رنجبـــر / انـــگار سرنوشـــت علیرضا 
بـــا  بهبـــودی پاســـور کهنـــه کار قزوینـــی را 
تیم هـــای شهرســـتانی نوشـــته اند. او کـــه 
نیم فصـــل اول بـــا تیـــم صنعتگـــران امیـــد 
بـــود، اما از دور برگشـــت برای شـــهداب یزد 
پـــاس می دهد، در حالی که مســـعود غامی 
کاپیتـــان زردپوشـــان هـــم بازوبنـــد کاپیتانی 
تیمـــش را به او داد. کاری کـــه حتی بهبودی 
هـــم فکـــرش را نمی کـــرد. او می گوید: »من 
از مســـعود تشـــکر می کنم، پســـر بااخاق و 
مؤدبی کـــه با این کارش نشـــان داد هنوز در 
ورزش اخـــاق و خیلی چیزها زنده اســـت. 
البتـــه نســـل جدیـــد بایـــد خیلـــی چیزها از 

امثال مســـعود یـــاد بگیرد.«

پاسور ۴۵ ساله شـــهداب یزد که مسن ترین 
بازیکـــن لیگ برتر هـــم به حســـاب می آید، 
حالاحالاها بـــه خداحافظی فکـــر نمی کند: 
»مـــن مســـن ترین و باتجربه تریـــن بازیکن 
لیگ برتر هســـتم و تا وقتی که از بازی لذت 
می بـــرم و به تیـــم کمک می کنـــم، تصمیمی 
به خداحافظـــی ندارم. اما اگـــر دیگر نتوانم 
کمک کنم ولی از بـــازی لذت ببرم، می روم. 
بعضـــی از دوســـتان طرفـــدار می گویند چرا 
نمی روی تـــا جوانترها جایـــت را بگیرند. در 
حالی که مـــن معتقدم پاســـورهای جوان تر 
بایـــد جای مـــرا بگیرند چرا که مـــن نه جای 
کســـی را گرفته ام و نه راه کســـی را بسته ام. 
آن روزی کـــه مـــن آمـــدم هـــم پاســـورهای 

باتجربـــه ای بودنـــد، امـــا مـــا باشـــگاه ها را 
مجـــاب کردیـــم تـــا پاســـورهای باتجربـــه را 
آرام آرام کنار بگذارند. من واقعاً خوشـــحال 
می شـــوم جوانترها جای مـــرا بگیرند. حالا 
هـــم نگرانـــی ام بابـــت این اســـت کـــه چرا 
پاســـورهای ســـطح بـــالای کمی داریـــم، در 
حالـــی کـــه تیـــم ملـــی نیاز بـــه چند پاســـور 

ســـطح بالا دارد.«
 او می دانـــد بـــا کاپیتانـــی مســـئولیتش در 
تیـــم جدیـــدش بیشـــتر می شـــود: »مـــن 
ســـال های ســـال کاپیتان تیم هایـــم بوده ام 
و بیشـــتر هـــم در تیم هـــای شهرســـتانی. 
صدالبتـــه بـــا کاپیتانی در شـــهداب هم کارم 
سخت تر می شـــود و مســـئولیتم سنگین تر. 

امیـــدوارم با مجموعه شـــهداب یـــزد نتیجه 
خوبـــی بگیریـــم.« بهبـــودی دربـــاره عـــدم 
همراهی شـــهداب یزد در باشگاه های جهان 
می گویـــد: »مـــن قبـــاً بازیکـــن صنعتگران 
بودم، تـــا جایی کـــه اصاً بحـــث جدایی ام 
مطرح نبود و شـــهداب یزد هم لیســـتش را 
بـــه فدراســـیون جهانی داده بـــود و من یک 
روز قبل از سفر شـــهداب به برزیل به توافق 
رســـیدم که دیگر فرصتی نبود بـــرای رفتن. 
مـــن دو ســـال پیـــش باشـــگاه های جهان را 
تجربه کردم، دوســـت داشـــتم باز هم در آن 
حاضر می شـــدم، امـــا نشـــد. از همین جا به 
فـــولاد ســـیرجان تبریک می گویم و خســـته 

نباشـــید به شـــهداب یزد.«
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پاسور کهنه کار از نیم فصل در شهداب یزد

بهبودی: جای کسی را نگرفته ام

نمی شود یک شبه جوانگرایی کرد

شه بخش: قرارداد 3 ماهه منصفانه نیست

 دانیال شـــه بخش ســـتاره تیم 
ملـــی بوکس بالاخره ســـکوت 
چند ماهـــه اش بعد از ناکامی 
لمپیـــک  ا ســـهمیه  ی  ا بـــر
ر  د  . شکســـت ا  ر یـــس  ر پا
حالـــی که به نظر می رســـید 
او قصـــد خداحافظی از تیم 
ملـــی را دارد، امـــا بـــا رفتن 
فونتانـــا و آمدن ســـرمربی 
جدید حـــرف از بازگشـــت 
می زنـــد.  ملـــی  تیـــم  بـــه 
شـــه بخش معتقد اســـت 
مربی خارجی دســـتاوردی 
برای بوکس ایران نداشـــته 
و حـــالا فدراســـیون بـــه جـــای 
اینکه قـــرارداد 3 ماهه بـــا یک کوبایی 
دیگر ببندد، بهتر اســـت همین هزینه 
را صرف رفـــع مشـــکلات و کمبودها 

. کند
 

چرا دانیال شه بخش بعد از المپیک 
پاریس یک دفعه غیب شد؟

من ســـال 2021 بهترین مدال تاریخ 
تیـــم ملی بوکـــس ایـــران را گرفتم. 

نمی دانـــم چرا خانواده بوکس همیشـــه دنبال آن 
بودنـــد که مـــدال تاریخی مـــن دیده نشـــود اما به 
رغـــم تاش عده ای برای محو ایـــن افتخارآفرینی، 
مدالم در تاریخ ثبت شـــده و کسی نمی تواند آن را 
پاک کند. شـــاید چون من از محروم ترین استان 
کشـــور یعنی سیستان و بلوچســـتان آمده ام. من 
در همـــه مقاطع تمـــام توانم را بـــرای بوکس این 
مملکت گذاشـــتم که حتـــی ذره ای جایـــگاه آن را 
ارتقا دهم. فدراســـیون هم نباید سیاســـتش این 
طور باشـــد که قهرمانـــان خود را فرامـــوش کند. 
قطعـــاً تیم ملـــی متعلق به من و امثال من اســـت 
که بـــرای آن عرق ریخته ایـــم اما بعـــد از انتخابی 
المپیـــک حتـــی یک تماس هـــم با مـــن نگرفتند 
تـــا حالی بپرســـند یا ببیننـــد چـــه کار می کنم. به 
هرحـــال من از تیـــم ملی خداحافظـــی نکرده ام و 

بـــزودی برمی گردم.
موضوع نبود تو به فونتانا سرمربی کوبایی 

سابق تیم ملی برمی گردد؟
اوایـــل آمـــدن فونتانـــا همـــه چیـــز خـــوب بـــود و او در 
صحبت هایـــش بـــه مـــن می گفت بـــا بهتریـــن مدال 
تاریخی که برای بوکس ایـــران گرفته ام، حکم رهبر تیم 
ملـــی را  دارم و حتـــی می گفت توانایی گرفتن ســـهمیه 
المپیـــک پاریس را هـــم دارم اما بعـــد از مدتی رفتارش 
عـــوض شـــد و همه چیـــز بـــه یکبـــاره تغییر کـــرد و جو 
تیـــم ملی تا حدی بد شـــد کـــه نه فقط مـــن بلکه همه 
دنبـــال این بودیم زودتر اردوهای تیم ملی و مســـابقات 

انتخابـــی المپیک تمام شـــده و به خانـــه برگردیم.
درست است که فونتانا با سیاست 

جوانگرایی باعث جدایی ملی پوشان 
باتجربه تیم ملی شد.

کاً اگـــر می خواهیـــم کاری انجـــام دهیـــم بایـــد 

پشـــتش فکـــر باشـــد. اگـــر قـــرار اســـت مربـــی 
خارجـــی بیاوریـــم بایـــد فرهنگـــش هـــم وجـــود 
داشـــته باشـــد و این مربی متناســـب بـــا آناتومی 
بدن ورزشـــکاران عمل کنـــد. ما نیـــاز داریم روی 
مســـائل پایه ای بیشـــتر وقـــت بگذاریـــم، تغییر و 
تحول یک شـــبه بـــه وجـــود نمی آید و  پروســـه ای 
زمان بر اســـت، بنابراین اگـــر می خواهیم فرهنگ 
جوانگرایـــی را جا بیندازیم نمی شـــود یک شـــبه 
همـــه باتجربه های تیـــم را بیـــرون انداخت و باید 
آرام آرام نیروهـــای جـــوان را بـــه تیم ملـــی تزریق 
کـــرد. در این مـــدت تیم ملـــی به کلـــی فراموش 
شـــده بـــود، در صورتـــی کـــه نبایـــد موفقیت هـــا 
و افتخارآفرینی هـــای تیـــم ملـــی پشـــت ناکامـــی 
المپیـــک پاریس پنهان شـــود. از همیـــن جا باید 
نتایـــج تاریخی تیم جوانان را تبریـــک بگویم، این 
مدال هـــا خیلـــی بـــا ارزش اســـت و قطعـــاً به نفع 
بوکس ایران خواهـــد بود اما واقعیت این اســـت 
که مدال جوانان هیچ گاه عیار مدال بزرگســـالان 
را ندارد و اگـــر روی رده پایه تمرکـــز می کنیم نباید 
از بزرگســـالان غافـــل شـــویم. چـــرا حـــالا اردوها 
تعطیل اســـت و تیم ملی نداریم؟ امیدوارم دوباره 
شـــرایطی ایجاد شـــود که با تجربه هـــای تیم که از 
تیم ملـــی جدا شـــدند، به تیـــم برگردند و شـــأن 

قهرمانان رعایت شـــود.
قرارداد با یک کوبایی دیگر دردی از بوکس 

ایران را دوا می کند یا در این مقطع بهتر بود 
به مربیان ایرانی برگردیم؟

ما همیشـــه با کادر ایرانـــی در میادین مختلف نتایج 
خوبـــی گرفتـــه  و دســـت بـــه تاریخ ســـازی زده ایـــم. 
افتخارآفرینی هـــای اخیر تیم جوانـــان هم با همین 
مربیـــان ایرانـــی رقـــم خـــورد و نمی دانـــم در چنین 

شـــرایطی چـــرا دوبـــاره دســـت بـــه دامـــان مربیان 
خارجی شـــده و دوباره با یک مربـــی کوبایی آن هم 
3 ماهـــه قـــرارداد بســـته ایم. احتمالاً یادمـــان رفته 
که تـــا الان هرچـــه داریـــم از مربیان ایرانی اســـت و 
نمی فهمم چـــرا باید این همه دلار بـــرای یک قرارداد 
3 ماهه خـــرج کنیم که این کوبایـــی هم مثل مربی 
قبلی یک روزی برود. این منصفانه نیســـت و همین 
هزینـــه را می شـــود صـــرف تیم ملـــی بـــرای کارهای 
زیرســـاختی کرده و حق و حقوق ملی پوشان را داد. 
اوضاع معیشتی بوکســـورها اصاً خوب نیست و اگر 
این هزینه ها صرف خود بوکســـورها شـــود به مراتب 
نتایج بهتری گرفته می شـــود. مربـــی خارجی هیچ 
دســـتاوردی برای ما نداشـــت، اگـــر اصرار بـــه آوردن 
مربـــی خارجی داریم باید 10 ســـالی کل زیرســـاخت 
و تیم هـــای پایـــه را بـــه یـــک خارجـــی بســـپاریم تـــا 
رنســـانس مدنظر ایجاد شـــود نه اینکـــه دنبال تغییر 

یک شـــبه باشیم.
با این فرمان بوکس ایران می تواند 18 

ماه دیگر در بازی های آسیایی دستاوردی 
داشته باشد یا مثل دو دوره قبل ناکام 

خواهد بود؟
صادقانـــه اگـــر می خواهیم 18 مـــاه دیگـــر در رینگ 
بازی هـــای آســـیایی ناگویـــا ناکامـــی دو دوره قبـــل را 
جبـــران کنیم و مـــدال بگیریم باید تفکر مســـئولان 
فدراســـیون عوض شـــود. البته که روح الله حسینی 
از زمانـــی کـــه صندلـــی ریاســـت را تحویـــل گرفتـــه 
تاش هـــای زیادی بـــرای ارتقـــای این رشـــته کرده و 
خیلی هـــم از جیب خـــرج کرده اســـت. قطعاً همه 
دنبال بالا بردن پرچم بوکس و ورزش ایران هســـتند 
و امیـــدوارم این اتفاق با بازگشـــت با تجربه ها به تیم 

ملـــی و همدلی در آینـــده بیفتد.

سؤال و جواب

 فائزه زمانی
خبر نگار


